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 PROTOKÓŁ NR 58/23 
POSIEDZENIA KOMISJI REWIZYJNEJ RADY POWIATU W GRYFINIE 

z dnia 21 lutego 2023 r. 
- zdalny tryb obradowania -  

 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 11:00 i trwało do godz. 11:30 w trybie zdalnym 
obradowania. W posiedzeniu udział wzięło 4 członków komisji (lista obecności - zał. nr 1), 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski, Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński, Naczelnik 
Wydziału Finansowo-Księgowego Sylwia Skrzyniarz, Naczelnik Wydziału Edukacji, 
Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień, Naczelnik Wydziału Zarządzania 
Kryzysowego Waldemar Derkacz. Posiedzenie otworzył, stwierdził kworum i poprowadził  
je Przewodniczący Jarosław Przygoda. Tematem posiedzenia była analiza i opiniowanie 
projektów uchwał na XLV sesję Rady Powiatu w Gryfinie oraz powołanie Zespołu 
Kontrolnego Komisji Rewizyjnej do przeprowadzenia kontroli w zakresie sprawdzenia 
przebiegu realizacji zadań i zaleceń zawartych w Indywidualnych Programach Rehabilitacji 
(IPR) pracowników Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie przez 
kierowników poszczególnych działów oraz personel rehabilitacyjny. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 58 posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie został 
przedstawiony i stanowi zał. nr 2.  
 
Ad. 3  
Protokół nr 57/23 posiedzenia Komisji Rewizyjnej z dnia 24 stycznia 2023 r. został przyjęty 
jednogłośnie. 
  
Ad.4 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na XLV sesję Rady Powiatu  

w Gryfinie. 
 

I. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia Regulaminu 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych 
prowadzonych przez Powiat Gryfiński (druk nr 4/XLV); 

 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Turystyki – Elżbieta Lorenowicz-Bień 
 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki – Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że projekt uchwały został uzgodniony ze związkami zawodowymi. 
Proponowane zmiany zostały szczegółowe opisane w uzasadnieniu, tj.  
- upoważnienie dyrektorów do przyznawania w indywidualnych przypadkach, minimalnej 
stawki wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela wyższej od ustalonej (§ 2 uchwały); 
- zmiana organu ustalającego dodatki motywacyjne i funkcyjne dla dyrektorów - dotychczas 
Zarząd Powiatu, po zmianie Starosta; 
- zwiększenie wysokości środków finansowych przeznaczonych na wypłatę dodatku 
motywacyjnego z 5% do 6% (§ 6 ust. 1 uchwały); 
- zwiększenie indywidualnego dodatku motywacyjnego z 30% do 40% stawki osobistego 
zaszeregowania (§ 6 ust. 2 uchwały); 
- zmiana wysokości miesięcznej dodatków funkcyjnych dyrektorów, kierowników  
(§ 8 uchwały); 
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- zmiana długości okresu uprawniającego do dodatku funkcyjnego w przypadku zastępowania 
dyrektora - po jednym miesiącu, dotychczas po dwóch miesiącach (§ 9 ust. 6 i 7 uchwały). 
Naczelnik poinformowała, że pozostałe zmiany wprowadzone do Regulaminu są zmianami 
dostosowującymi do obwiązujących przepisów. 
 
Radny Tomasz Mirakowski zapytał, skąd będą pochodzić środki na sfinansowanie 
proponowanych zmian. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki – Elżbieta Lorenowicz-Bień 
odpowiedziała, że środki będą pochodzić z budżetu powiatu. Otrzymywana subwencja 
oświatowa nie zaspokaja wszystkich wydatków oświatowych, natomiast zaspokaja wszystkie 
środki na wynagrodzenia nauczyciela. Pierwsza zmiana puli środków wynosić będzie ok. 
113 000,00 zł. Jeżeli chodzi o dodatki funkcyjne to z dokonanej analizy wynika,  
że w skali miesiąca będzie to kwota minimum ok. 3 500,00 zł maksimum ok. 15 000,00 zł – 
16 000,00 zł.  Będzie to zależne od wysokości przyznanych dodatków motywacyjnych dla 
dyrektorów.  
 
Radny Tomasz Mirakowski zapytał, czy Powiat ma możliwości finansowe, bez zaciągania 
dodatkowych zobowiązań. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że Powiat ma możliwość zaciągnięcia 
kredytu, jednak generalnie nie jest planowany. Proponowane zmiany wynikają z tego, że jest 
niewielu dyrektorów szkół, natomiast przez lata dodatek motywacyjny był przyznawany na 
poziomie 30% w związku z czym utracił swój charakter i stał się stałym elementem pensji. 
Zamysłem było ustanowienie należytego dodatku funkcyjnego, aby funkcja dyrektora była 
doceniana, a dodatek motywacyjny, aby stał się ruchomą częścią wynagrodzenia, aby na 
bieżąco móc motywować i oceniać pracę. Mechanizm powoduje, że nie trzeba zaangażować 
maksymalnych kwot, będzie tryb widełkowy. Natomiast jeżeli chodzi o wzrost dodatku 
motywacyjnego, to w rezultacie jest to żaden procent, jeżeli ogólna roczna wydatkowana 
kwota na wynagrodzenia nauczycieli wynosi 19 mln zł. Na chwilę obecną do oświaty jest 
dokładane do 30%, więc powinni się zmieścić i nie powinno być większych kłopotów. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

W tym momencie posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu  
i Turystyki – Elżbieta Lorenowicz-Bień 

 
II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  

na przystąpienie Powiatu Gryfińskiego do współpracy w ramach Partnerstwa 
Powiatu Gryfińskiego (druk nr 5/XLV); 

 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że załącznikiem do projektu uchwały 
jest porozumienie, które Powiat chce zawrzeć z sześcioma gminami z terenu Powiatu celem 
utworzenia Partnerstwa Powiatu Gryfińskiego. Porozumienie jest najluźniejszą formą 
sformalizowania tego partnerstwa. Nie będzie tworzony twór, który miałby swój osobny 
statut, organy uchwałodawcze i wykonawcze, tylko Rady poszczególnych członków będą 
odbywały decydującą rolę, jeśli chodzi o przyszłe działania. Partnerstwa w tej perspektywie 
unijnej 2021-2027 są jedną z podstawowych form ubiegania się o środki unijne. W zasadzie 
wszystkie jednostki samorządu terytorialnego Województwa Zachodniopomorskiego 
wchodzą bądź są na etapie tworzenia partnerstwa. Ze względu na to, że w środkach unijnych 
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zostały przeznaczone, zarezerwowane pieniądze, które będzie można pozyskać w formie bez 
konkursowej na projekty zapisane w strategii rozwoju danego partnerstwa. Obecnie są w 
trakcie tworzenia takiej strategii, powstaje ona przy pomocy ekspertów Związku Miast 
Polskich. W ramach jednostek samorządu wchodzących w skład przyszłego partnerstwa 
została utworzona grupa robocza oraz rada partnerstwa, której przewodzi Starosta. Głównie 
prace odbywają się w trybie zdalnym, ale również spotykania odbywają się w trybie 
stacjonarnym. Efektem końcowym po zawarciu porozumienia będzie strategia z projektami, 
na które będą mogli dofinansowanie. Na Partnerstwo Powiatu Gryfińskiego przeznaczona jest 
kwota ok. 8,5 mln euro.  
 
Radny Tomasz Mirakowski zapytał, dlaczego partnerstwo jest zawierane z sześcioma a nie 
ze wszystkimi gminami z terenu Powiatu. Nie ma najważniejszej gminy – Gminy Gryfino, 
jest to skandaliczne, czy jest to wina burmistrza, czy wina Powiatu, że nie został nawiązany 
kontakt. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że nie jest to skandaliczne, wynika to 
z przepisów. Gmina Gryfino od wielu lat, podobnie jak Gmina Stare Czarnowo jest członkiem 
Stowarzyszenia Szczecińskiego Obszaru Metropolitarnego, jest to obszar funkcjonalny. 
Powiat może jedynie żałować. Wcześniej nie było przepisów pozwalających na tworzenie 
obszarów funkcjonalnych przez Powiat. Sprawy formalne wykluczają, aby być członkiem  
w dwóch obszarach funkcjonalnych. Natomiast Gmina Trzcińsko-Zdrój jest w obszarze 
funkcjonalnym Lider Pojezierza. W nowej perspektywie stworzono obszar, który nosi nazwę 
inne instrumenty finansowe, który mogą tworzyć gminy, powiat, gdzie nie ma silnego 
ośrodka, jak wiodące miasto.  
 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że idea, której przewodzi forma 
współpracy ponadregionalnej nie wyklucza współpracy pomiędzy partnerstwami.  
 
Radny Tomasz Mirakowski zapytał, czy Powiat będzie musiał przeznaczyć środki 
finansowe na Partnerstwo. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że Powiat się w to angażuje. 
Sekretarz Powiatu jest przewodniczącym grupy roboczej i w ramach swoich obowiązków 
wykonuje tę pracę. Samo funkcjonowanie tego obszaru bezpośrednio nie angażuje środków 
własnych Powiatu. Jest nawet tak, że jeżeli zostanie zawarty kontrakt, bo chodzi o 
zakontraktowanie w imieniu również gmin środków finansowych na konkretne projekty, to 
jest możliwość opłacania kosztów pośrednich do 2 %, jeżeli partnerstwo się na to zgodzi. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 
III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia wysokości opłat 

za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających  
z obszarów wodnych położonych na obszarze powiatu gryfińskiego 
obowiązujących w roku 2023 (druk nr 6/XLV); 

 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Kryzysowego Waldemar Derkacz powiedział,  
że przepisy ustawy o bezpieczeństwie osób przebywających na obszarach wodnych, która 
określa m.in. zasady i tryb usuwania i przechowywania statku lub innego obiektu 
pływającego przeznaczonego lub używanego do uprawiania sportu lub rekreacji, zawiera 
delegację dla rady powiatu do określania corocznie wysokości opłat za usuwanie  
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i przechowywanie statku lub innego obiektu pływającego, w wypadku gdyby sternicy zostali 
zatrzymani po zażyciu alkoholu lub innych środków odurzających. Co roku ustawodawca 
określa maksymalne opłaty za usuwanie i przechowywanie jednostek pływających, które są 
ogłaszane przez ministra właściwego do spraw finansów publicznych w Dzienniku 
Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor Polski”. W celu zapewnienia sprawnej 
realizacji zadań należy przyjąć stawki określone w obwieszczeniu Ministra Finansów. 
Ponadto proponowane maksymalne stawki wynikają z faktu, że dotychczas nie istniała 
potrzeba realizacji tego zadania i nie można ustalić realnych kosztów. Takie same opłaty 
(maksymalne) zostały ustalone m.in. w powiatach: wałeckim, szczecineckim, myśliborskim, 
łobeskim i stargardzkim. Podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 
IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu na 

2023 rok (druk nr 7/XLV); 
 
Naczelnik Wydziału Finansowo-Księgowego Sylwia Skrzyniarz powiedziała,  
że przedmiotowym projekcie uchwały dokonuje się czterech zmian, tj. środki  
zabezpiecza się na zadanie pn. „Termomodernizacja obiektu Domu Pomocy Społecznej  
w Moryniu (budynek nr 2)” w związku z niezrealizowaniem części robót w 2022 roku. Środki 
zostają zabezpieczone w kwocie 168 600,00 zł poprzez zmniejszenie planu na usługi 
remontowe oraz na zadanie pn. „Wykonanie dokumentacji projektowej dotyczącej zmiany 
funkcji budynku przy ul. Łużyckiej 82 w Gryfinie” – środki planuje się uzupełnić  
po ostatecznym rozliczeniu budżetu za 2022 rok. Następnie przenoszoną zostaną środki  
w kwocie 63 030,00 zł związku z niepodpisaniem umowy na prowadzenie punktu 
nieodpłatnej pomocy prawnej dla organizacji pozarządowej. Zadania te w tym zakresie będą 
realizowane przez radców prawnych i adwokatów na podstawie umów cywilnoprawnych. 
Naczelnik poinformowała, że trzecia zmiana dotyczy zwiększenia w planie finansowym 
wydatków Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie z przeznaczeniem na zwrot  
do Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych środków na zadanie  
pn. „Likwidacja barier transportowych poprzez zakup samochodu 9-cio osobowego 
przystosowanego do przewozu osób niepełnosprawnych z terenu Gminy stare Czarnowo”. 
Zmian dokonuje się w związku z rezygnacją z zakupu samochodu przez gminę. Środki  
w kwocie 97 045,46 zł zostaną zabezpieczone poprzez zmniejszenie planu na udzielenie 
dotacji dla Warsztatów Terapii Zajęciowej – środki planuje się uzupełnić po ostatecznym 
rozliczeniu budżetu za 2022 rok. Natomiast wnioskiem Dyrektora Zespołu Szkół 
Ponadpodstawowych w Gryfinie zwiększa się plan finansowy dochodów i wydatków  
w kwocie 20 000,00 zł jednostki w zakresie odpłatności za wyżywienie w internacie  
w związku ze wzrostem cen artykułów żywieniowych. 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 

 
V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2023-2039 (druk nr 8/XLV); 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
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Ad.5  Powołanie Zespołu Kontrolnego Komisji Rewizyjnej do przeprowadzenia kontroli 
w zakresie sprawdzenia przebiegu realizacji zadań i zaleceń zawartych  
w Indywidualnych Programach Rehabilitacji (IPR) pracowników Powiatowego 
Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie przez kierowników poszczególnych 
działów oraz personel rehabilitacyjny. 

 
Przewodniczący Komisji Jarosław Przygoda zaproponował zwołanie Zespołu Kontrolnego 
na dzień 10 marca br. oraz powołał Zespół w składzie: 
1. Jarosław Przygoda – przewodniczący; 
2. Agnieszka Gralak – członek, 
3. Tomasz Mirakowski – członek, 
4. Hubert Andrych – członek, 
do przeprowadzenia kontroli w zakresie sprawdzenia przebiegu realizacji zadań i zaleceń 
zawartych w Indywidualnych Programach Rehabilitacji (IPR) pracowników Powiatowego 
Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie przez kierowników poszczególnych działów 
oraz personel rehabilitacyjny. 
 
Ad.6  Sprawy różne, informacje i wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Jarosław Przygoda powiedział, że na mocy art. 45 ust. 3 ustawy z dnia  
7 października 2022 r. o zmianie niektórych ustaw w celu uproszczenia procedur 
administracyjnych dla obywateli i przedsiębiorców z dniem 10 listopada 2022 r. zmianie 
uległo brzmienie art. 15 zzx ust. 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych 
rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, 
innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych. Znowelizowany 
przepis otrzymał brzmienie „O zdalnym trybie obradowania decyduje organ stanowiący 
jednostki samorządu terytorialnego albo inny organ działający kolegialnie, w głosowaniu 
jawnym”. Przewodniczący poinformował, że w przypadku obradowania w marcu przez 
komisję w trybie zdalnym, należałoby podjąć uchwałę Komisji w tym zakresie. W związku  
z powyższym Przewodniczący zapytał w jakim trybie – stacjonarnym czy zdalnym Komisja 
chce obradować w marcu br. Komisja jednogłośnie ustaliła zdalny tryb obradowania  
w marcu 2023 r. i jednogłośnie podjęła uchwałę nr 4/2023 w sprawie przeprowadzenia 
posiedzenia komisji z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość, stanowiącą 
zał. nr 3 do niniejszego protokołu.   
 
 
Na tym 58 posiedzenie zakończono o godz. 11:30 
 
 
Po odsłuchania nagrania protokół sporządziła: 
 
Magdalena Romankiewicz 
 
 
 
 Przewodniczący Komisji 

 

 Jarosław Przygoda 




